
MESTO Nové Mesto nad Váhom 
                     Komisia pre ochranu životného prostredia  

 

 

 

 Zápis č. 5/2023 

zo zasadnutia komisie zo dňa 01. júna 2023 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Kontrola plnenia stanovísk komisie  

3. Analýza zmesových komunálnych odpadov Nové Mesto nad Váhom – výsledky  

4. Revitalizácia uličného stromoradia na Ulici J. Kollára – prvotné informácie 

o podmienkach pre vypracovanie krajinno-architektonického projektu.  

5. Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa zákona                

č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov.  

6. Rôzne  

7. Záver  

 

K bodu č. 1:  

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Kopunec, ktorý privítal prítomných 

členov komisie.  

         Následne bol odsúhlasený program rokovania komisie.  

 

 

K bodu č. 2:  

Kontrolu plnenia stanovísk komisie uskutočnila tajomníčka komisie Ing. Paučinová, 

ktorá oboznámila členov komisie s postupom mesta pri jednotlivých odporučeniach komisie.  

  

 

K bodu č. 3:  

 Členom komisie bol predložený materiál „Analýza zmesových komunálnych odpadov 

Nové Mesto nad Váhom“.  Analýza prebiehala dňa 21. apríla 2023. Priamo na Námestie 

slobody boli privezené vzorky odpadu z individuálnej bytovej výstavby (IBV)  a komplexnej 

bytovej výstavby (KVB), kde pracovníci TSM, spoločnosti JRK a novomestskí skauti tento 

odpad deseparovávali. Z komunálneho odpadu boli odseparované  komodity, ktoré do tohto 

odpadu nepatria: papier, plast, sklo, kov, biologicky rozložiteľný kuchynský odpad, textil  

a elektroodpad.  

 

Počet analyzovaných nádob z IBV:  20 ks 120 l nádob (množstvo 252,57 kg)  

Počet analyzovaných nádob z KBV: 5 ks 1100 l nádob (množstvo 484,10 kg)  

 

Analýzou bolo zistené, že v IBV ešte 70 % odpadu sa dá odseparovať a v KVB 74 %, 

pričom najvýraznejší podiel tvorili zbytky jedla (kuchynský odpad). Občania IBV rovnako aj 

občania KBV majú možnosť separovať kuchynský odpad. V IBV má každá domácnosť hnedú 
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zbernú nádobu, kam tento druh odpadu patrí a v KBV sa nádoby na bioodpad nachádzajú hneď 

vedľa nádob na zmesový komunálny odpad. Biologicky rozložiteľný kuchynský odpad vieme 

spracovať priamo na mestskej kompostárni na Banskej ulici.  

Úroveň vytriedenia komunálnych odpadov za rok 2022 bola 53 %, avšak analýzou 

odpadu bolo preukázané, že by mohla byť oveľa vyššia, keby sme dôslednejšie 

a zodpovednejšie triedili.  

 Podrobné výsledky analýzy zmesových komunálnych odpadov sú uvedené v materiáli, 

ktorý obdržal každý člen komisie a ktorý sa prikladá k prvopisu zápisnice.   

 

Stanovisko komisie:  

Komisia zobrala výsledky „Analýzy zmesových komunálnych odpadov v Novom Meste nad 

Váhom“ na vedomie. Odporúča zvýšiť osvetu a to najmä osvetu triedeného biologicky 

rozložiteľného kuchynského odpadu.  

 

 

K bodu č. 4:  

 Tajomníčka komisie informovala členov komisie, že mesto po procese verejného 

obstarávania objednalo krajinno-architektonický jednostupňový projekt s realizačnou 

podrobnosťou na Revitalizáciu uličného stromoradia na ulici J. Kollára v Novom Meste nad 

Váhom (od Strednej odbornej školy po Materskú školu Bl. Alexie). Projekt vypracováva Gardn 

s.r.o. Hronské Kľačany. Súčasné stromoradie dožíva, mnohé brezy už vyschli a boli odstránené, 

zdravotný stav briez je zlý, brezy postupne vyschýnajú. 

 Pred zadaním vypracovania projektu boli vytýčené a zamerané inžinierske siete.  

Inžinierske siete budú práve limitujúcim faktorom pre budúcu výsadbu, nakoľko v prostredí je 

veľa inžinierskych sietí a musia sa dodržať ochranné pásma.  

 Základnou požiadavkou mesta je hlavné uličné stromoradie, doplnené krovitou 

a trvalkovou výsadbou tak, aby bola vytvorená čo najviac optická, hluková a prachová bariéra 

od frekventovanej komunikácie.  

  

Stanovisko komisie:  

Komisia zobrala na vedomie prvotné informácie o podmienkach vypracovania  krajinno 

– architektonického projektu Revitalizácie uličného stromoradia na ulici J. Kollára. Projekt 

bude počas jeho spracovávania predložený do komisie na pripomienkovanie.  

 

 

K bodu č. 5:  

Tajomníčka komisie Ing. Paučinová informovala členov  komisie, že v mesiaci máj 2023 

mesto Nové Mesto nad Váhom nevydávalo rozhodnutie na výrub drevín, ktoré by rástli na 

verejných priestranstvách.  

 

 

K bodu č. 6:  

a) členovia komisie vyjadrili pochvalu za orezanie stromov (javorov mliečnych 

,guľovitá forma,) na Ulici J. Hašku v Novom Meste nad Váhom. Tajomníčka 

komisie informovala komisiu, že v mesiaci júl sa bude pokračovať v orezávaní 

stromov na Námestí slobody a na Ulici Československej armády.  

b) otázka ohľadne rozborov vody na Zelenej vode. Mesto Nové Mesto nad Váhom tak 

ako každoročne objedná rozbory vzoriek vody na Regionálnom úrade verejného 
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zdravotníctva v Trenčíne počas letnej sezóny (júl – august).  Predsezónne odbery sa 

robia v júni. V čase konania komisie ešte neboli robené odbery a rozbory vody, 

takže neboli známe výsledky rozborov.  

c) aktuálnu situáciu ohľadne kosenia poskytla Ing. Kraváriková (vedúca strediska 

verejnej zelene TSM). V čase konania komisie bola rozbehnutá 2. kosba mesta, 

pričom kosenie bolo skomplikované predchádzajúcim daždivým obdobím, kedy sa 

nedalo kosiť a následne tráva naraz vyrástla. Pokosenie celého mesta trvá zhruba 4 

týždne. TSM tento rok kosia aj areály Materských škôlok, čo je ďalší nárast plôch 

zelene, ktoré treba kosiť.  

d) kritika na rozkopávku na ulici 1. mája, rovnako na ulici Partizánska. Rozkopávky 

má na starosti referát dopravy, ktorý bude upozornený, aby prísnejšie kontroloval 

rozkopávky a podmienky rozkopávkového povolenia, a aby dôsledne každú 

rozkopávku prebral po jej dokončení.  

e) nefungujúca fontána na sídlisku 1. mája (porucha). 

f) nadchod nad železnicou pri Kauflande – zostali tam vrecia s odpadom po jarnom 

čistení, ktoré doteraz neboli odvezené. Zároveň by bolo dobré osadiť tam malé 

zberné nádoby na odpad.  

g) informácia, že od 02.-04.06.2023 prebieha víkend otvorených parkov a záhrad, kedy 

je jedinečná príležitosť navštíviť viacero verejných i súkromných parkov a záhrad 

v rámci celého územia Slovenska. Cieľom tohto podujatia je priblížiť krásu parkov 

a záhrad, ako aj šíriť myšlienku aktívnej ochrany a kvality údržby.  

 

P. Pepel predniesol viacero požiadaviek a návrhov na riešenie:  

1. Otázka, prečo bola odstránená lavička na ulici J. Kollára – odpovedal p. Ostrenka, ktorý 

uviedol, že o odstránenie žiadala poslankyňa tohto volebného obvodu                    PhDr. 

Hejbalová kvôli sťažnostiam obyvateľov a následne TSM lavičku odstránili.  

- p. Pepelovi bolo odporučené, že ak by občania chceli lavičku späť, je potrebné 

požiadať TSM a doručiť súhlasné stanovisko dotknutých vlastníkov bytov, že 

súhlasia s osadením lavičky.  

2. Betónový odpad za zimným štadiónom – preveriť pôvodcu odpadu.  

3. Studňa pri bytovom dome na Ulici J. Kréna –  opravenie. V prvom kroku mesto zistí, 

komu stupňa patrí a kto zabezpečuje jej správu.   

4. Parkovisko pre ľudí, ktorí idú na Kamennú – mesto v súčasnosti neuvažuje 

o vybudovaní parkoviska v tejto oblasti. V budúcnosti bude parkovisko pri novom 

cintoríne, ktoré bude možné využívať. Nie je vhodné pustiť dopravu „vyššie“, priamo 

Pod Kamennú.  

5. Návrh na výsadbu:  Javorinská ulica – detské ihrisko, betónový plot medzi ihriskom 

a rodinnými domami oživiť výsadbou popínavých rastlín.  

6. Weisseho ulica – bytový dom oproti pošte, vnútroblok – trávnik je rozjazdený autami, 

bolo by dobré osadenie zatrávňovacej dlažby, možno vytvorenie ďalších odstavných 

plôch na parkovanie vozidiel. Mesto osloví dôverníka, či je takáto požiadavka zo strany 

bytového domu.  

7. Ulica J. Kollára – kontajnerové státie – zberné nádoby sú voľne v trávniku, bolo by 

dobré vytvorenie spevnenej plochy pod zbernými nádobami. Žiadosť treba adresovať 

na TSM na priame vybavenie.  

8. Myšlienka navrhnutia  a používania jednotných „okrasných zábran“ na miestach, kde sa 

má zabrániť prejazdu vozidiel.  V súčasnosti je používanie zábran „živelné“, využívajú 

sa kamene, kvetináče, betónové zábrany, pásky a pod. Návrh na zjednotenie, aby sa 

v rámci celého mesta používali rovnaké zábrany (členovia komisie sa dohodli, že počas 
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letných prázdnin, keď budú cestovať, si budú všímať jednotlivé navštívené mestá 

a budú hľadať inšpiráciu).  

 

 

K bodu č. 7: 

Na záver predseda komisie poďakoval prítomným členom za účasť.  

 

V Novom Meste nad Váhom, dňa 11.07.2023 

 

 

 

 

 Ing. Daniel KOPUNEC         Ing. Zuzana PAUČINOVÁ   

      predseda komisie                                 tajomníčka komisie  

 

 

 

 

 

Príloha:  

- Prezenčná listina zo zasadnutia – k prvopisu zápisnice.  

- Analýza zmesových komunálnych odpadov Nové Mesto nad Váhom.  


